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Milé sestry a bratia v Kristovi

Ešte raz sa dnes vraciame k Ježišovým jasličkám - spolu s mudrcmi a mágmi, o ktorých hovorí

evanjelium. Tento príbeh s nádychom mýtu rozpráva evanjelista Matúš - otázkou je, čo nám tým

chcel povedať.

V dnešnom rozprávaní vidíme zdôraznenie Ježišovho významu – tak pre ľud Izraela, ako aj pre

ostatné národy, ktorí sa v podobe spomínaných postáv prichádzajú pokloniť Ježišovi. V Ježišovi

spoznávajú novonarodeného kráľa. Ich poznanie ich nesklamalo: v Ježišovi mohli naozaj spoznať kráľa

nového kráľovstva - božieho kráľovstva. Kráľa duchovného kráľovstva, ktoré Kristus hlásal

a uskutočňoval svojim životom. Svojim životom sa Ježiš stal zakladateľom kráľovstva lásky, pravdy,

spravodlivosti a pokoja. Božie kráľovstvo nastoľoval životom v láske, on sám stál pevne v pravde,

ktorú hlásal - nikdy neuhol, necúvol a snažil sa nastoliť pokoj. Preto k tomuto duchovnému kráľovstvu

už po stáročia vzhliadajú kresťania aj ľudia dobrej vôle.

Niektorí v týchto troch tajomných postavách videli skôr mudrcov, mágov. Toto pomenovanie

naznačuje nové poznanie, nový druh múdrosti, ktorej sa učenci prišli pokloniť – múdrosti, ktorá v

Ježišovi Kristovi vstúpila do sveta. Bola to múdrosť evanjelia, múdrosť ozajstného slova, slova, ktoré

nevychádza z účelu, nehľadí na výnosy, nepočíta zisky. Je to múdrosť, ktorá vychádza zo slova srdca,

ktorá sa snaží premostiť priestor oddeľujúci ľudí navzájom, snaží sa o otvorený vzťah k druhému

človeku, ale aj k sebe samému. Táto múdrosť nás nechce privádzať ku konaniu dobra nejako nasilu,

alebo zo strachu (ako to často robí zákon), ale pôsobí cez naše srdce, cez naše vnútro. Uvoľňuje v nás

tú energiu, ktorá v nás samotných umožňuje vidieť v blížnom človeku brata, sestru, túžiť po tom, aby

sme si boli navzájom bratmi, sestrami. Ak nám evanjelista chcel dnešným príbehom naznačiť, že tejto

múdrosti sa prišli pokloniť spomínaní mudrci z východu, potom jeho rozprávanie je pravdivé

posolstvom svojej výpovede. Už nás nemusí natoľko znepokojovaťmýtická forma tohto rozprávania.

Ako každé symbolické rozprávanie, aj jeho jednotlivé prvky obsahujú posolstvo, ktoré nás chce

niečomu naučiť. Tajomné postavy dnešného rozprávania nám hovoria, že za božou múdrosťou, za

Ježišovým kráľovstvom treba kráčať – dosahujeme ho na ceste nášho života, stojí určitú námahu.

Traja mudrci nás učia trpezlivosti, učia nás prekonávať prekážky. Hoci božej múdrosti záleží na nás, na

našich vzťahoch, predsa niekedy sa druhí tejto múdrosti bránia. Ako hovorí vianočné evanjelium: aj

keď pravé svetlo prišlo na svet, tmy napriek tomu neprijali. Na druhej strane: svetlo božej múdrosti

svieti, pomáha nám kráčať tak, aby náš život získal svoju hodnotu. Ak toto svetlo prijmeme, potom sa

aj my samotní stávame božími deťmi – tak ako to aj hovorí vianočné evanjelium. Pretože potom je

božia pravda v nás.

Traja mudrci nám ukázali okrem ochoty kráčať za pravým svetlom, aj ochotu vždy znovu toto svetlo

hľadať – a to práve vtedy, keď sa im opakovane stratilo. Ich poznanie potom mohlo rásť, takže

nakoniec ich priviedlo do cieľa. Na konci svojho putovania sa neváhali pokloniť Ježišovi, pretože

v ňom objavili Boha, božieho Syna. Neváhali mu odovzdať svoje dary. Neváhali mu dať zo seba to



najcennejšie. Pretože skutočný poklad, ktorý v Ježišovi objavili, aj niečo vyžaduje. Aj náš dar Kristovi

by mal predstavovať to najcennejšie, našu bytosť.

Dnešný sviatok nazývame aj Zjavením Pána. Zjavenie je niečo, čo objavujeme svojim životom.

Zjavenie je naše stretnutie s Kristom, aj s božím svetom. Je a malo by naznačovať aj našu odpoveď na

Slovo Boha, ktoré k nám v Ježišovi prehovorilo.
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